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Maardu                          25.01.2022 nr 4 

 

Algus 1200, lõpp 1419 

 

Juhatas: Maardu Linnavolikogu esimees Ailar Lyra 

Protokollis: Kadi Orm 

Võtsid osa: Ailar Lyra, Ants Raudla, Eduard Tanvel, Roman Filiptšik, Erika Tiganik, Vassili 

Muhhin, Jevgeni Golovatš, Olga Naydenova, Larissa Voitko, Eve Kislov, Natalja Kurževa, Jaana 

Kilk, Pavel Arhipov, Natalja Vlassova, Margarita Sumina, Jelena Jefstafiadi, Riina Läll, Tiiu-Ann 

Kaldma, Liidia Bodnar, Nikolai Degtjarenko 

Puudus: Pavel Kuusik. 

Kutsutud: Vladimir Arhipov – linnapea, Jelena Visbek – rahandusosakonna juhataja, Neeme Sild – 

õigusnõunik, Vaido Niinesalu – haridusosakonna juhataja, Andres Põdra – linna arengu- ja 

majandusosakonna keskkonna peaspetsialist, Tõnu Tupits – keskkonnaministri nõunik 

(Mittetulundusühing Eesti Jäätmehoolduskeskus). 

Kohalolijad: Roman Silla – operaator, Denis Antonov – Maardu Hääl operaator. 

 

 

Maardu Linnavolikogu esimees Ailar Lyra avas volikogu istungi ja tegi teatavaks päevakorra projekti: 

 

1.  Maardu linna 2022. aasta eelarve vastuvõtmine  II lugemine 

Ettekandja: rahandusosakonna juhataja Jelena Visbek 

Kaasettekandja: eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla 

Kaasettekandja: revisjonikomisjoni esimees Larissa Voitko 

2. Maardu linna jäätmekava 2022-2027 

Ettekandja: linna arengu- ja majandusosakonna keskkonna peaspetsialist Andres Põdra 

Kaasettekandja: eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla 

3. Lasteaia Muuga Lasteaed arengukava kinnitamine 

Ettekandja: haridusosakonna juhataja Vaido Niinesalu  

Kaasettekandja: haridus- ja noorsookomisjoni esimees Erika Tiganik 

4. Koolieelse lasteasutuse õpetaja ja tugispetsialisti töötasu alammäära kehtestamine 

Ettekandja: haridusosakonna juhataja Vaido Niinesalu 

Kaasettekandja: haridus- ja noorsookomisjoni esimees Erika Tiganik 

5. Maardu Linnavolikogu 24.05.2016 määruse nr 66 „Koolieelsete munitsipaalasutuste 

kulude vanemate poolt kaetava osa määr“  muutmine 

Ettekandja: haridusosakonna juhataja Vaido Niinesalu  

Kaasettekandja: haridus- ja noorsookomisjoni esimees Erika Tiganik 

 

 

javascript:__doPostBack('ctl05$CaseEdit1$UcCaseObjects1$RadDockItemFile$C$41_1_12_0$dgCaseObjects$ctl32$lbtnTitle','')


2 
 

6. Tervishoiuteenuste osutamise toetamine  

Ettekandja: õigusnõunik Neeme Sild 

Kaasettekandja: sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees Riina Läll 

7. Maardu Linnavolikogu liikmete ja linnapea tasu ja hüvituse maksmise ning puhkuse 

vormistamise kord 

Ettekandja: õigusnõunik Neeme Sild 

Kaasettekandja: eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla 

8. Maardu Linnavolikogu revisjonikomisjoni tööplaani kinnitamine 

Ettekandja: revisjonikomisjoni esimees Larissa Voitko 

9. Maardu linna 2022. aasta eelarve vastuvõtmine III lugemine 

Ettekandja: rahandusosakonna juhataja Jelena Visbek 

Kaasettekandja: eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla 

Kaasettekandja: revisjonikomisjoni esimees Larissa Voitko 

 

Nikolai Degtjarenko esitas ettepaneku lükata Maardu linna 2022. aasta eelarve II lugemine edasi 

(päevakorrapunktid 1 ja 9). Linnavalitsusel tuleks esitada volikogule arutamiseks detailne eelarve. 

Praeguse detailsusastme tõttu ei saanud volikogu liikmed teha ettepanekuid eelarve muutmiseks. 

Sellise detailsusega eelarve eelnõu ei ole kooskõlas kehtivate seadustega. 

 

Ailar Lyra pani eelnevalt teatavaks tehtud 9-punktilise päevakorra  kinnitamiseks hääletamisele. 

 

OTSUSTATI (17 – poolt, 2 – vastu, 1 erapooletu) päevakord kinnitada. 

 

Päevakorrapunkt 1 

Maardu linna 2022. aasta eelarve vastuvõtmine  II lugemine 

 

KUULATI: rahandusosakonna juhataja Jelena Visbek tegi ülevaate Maardu linna 2022. a eelarvest 

ja sõnas, et opositsioon ettepanekuga (vähendada personalikulusid (kululiik 50) 300 000 euro võrra 

ja suurendada sama summa 300 000 euro ulatuses kululiiki 4 – eraldised tegevuskuludeks) ei ole 

võimalik nõustuda, kuna personalikulude tõus on seotud eelkõige Maardu linna allasutuste õpetajate 

(ca 400 õpetajat) kuupalga alammäära tõusuga. 

 

Nikolai Degtjarenko küsis ettekandjalt, kas eelarves ette nähtud suure personalikulude osakaalu tõttu 

jagub Maardu linnal piisab rahalisi vahendeid ka teiste vajaduste jaoks. 

Jelena Visbek vastas, et personalikulude suurus kasvab seoses miinimumpalga tõusuga. 

 

Nikolai Degtjarenko ütles repliigi korras, et palka ei tõsteta mitte ainult õpetajatel, vaid ka linna 

juhtkonnal. 

 

Tiiu-Ann Kaldma küsis, kui palju saavad miinimumpalka Maardu linna palgal olevad isikud. 

Jelena Visbeki sõnul saavad lasteaias ja koolides miinimumpalka umbes 400 inimest. Täpse 

miinimumpalga suuruse lubas ta teatada eelarve kolmandal lugemisel. 

 

Nikolai Degtjarenko küsis, miks on eelarves ettenähtud tagasihoidlikud summad energiakulude 

kompenseerimiseks? 

Jelena Visbek vastas, et Maardu Linnavalitsus maksab elanikele energiakulude hüvitust vastavalt 

riiklikele meetmetele. Vajadusel saab linnavalitsus leida võimalusi elanike toetamiseks. Pole teada, 

kui palju on vaja rahalisi vahendeid selle probleemi lahendamiseks. 

 

Nikolai Degtjarenko ütles repliigi korras, et eelarves ei ole näha summasid, mida kohaliku 

omavalitsus näeb ette elanikele energiakulude kompenseerimiseks. 
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Tiiu-Ann Kaldma küsis, mida tähendab eelarve rida muu haridus/ hariduse haldus (eelarve rida 

09800). 

Jelena Visbek vastas, et tegemist on huviharidusega seotud projekti rahaga. Näiteks annab see 

võimaluse rahastada koolide projekte, mis ei ole otseselt seotud õppeprotsessiga. 

 

Kaasettekandja, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla teatas, et komisjon toetab 

Maardu linna 2022. aasta eelarve vastuvõtmine II lugemise lõpetamist ja suunamist III lugemisele. 

 

Nikolai Degtjarenko küsis eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe Ants Raudla käest, kas 

komisjonile esitati eelarve koos kõikide lisadega või lühendatud versioon. 

Ants Raudla ütles, et tema kannab komisjoni esimehena komisjoni otsuse ette ega pea vajalikuks 

sellele küsimusele rohkem vastata. 

 

Kaasettekandja, revisjonikomisjoni esimees Larissa Voitko teatas, et komisjon on tutvunud eelnõuga 

Maardu linna 2022. aasta eelarve vastuvõtmine ja palub seda toetada. 

 

Nikolai Degtjarenko ütles oma sõnavõtus, et valimisliit ,,Maardu Hääl“ tegi omad vastavalt korrale 

muudatusettepaneku, kuid nendega ei arvestatud. Valimisliidu idee seisnes selles, et suunata raha 

rohkem Maardu linna elanike energiakulude kompenseerimiseks. See on hea, et õpetajate palk tõuseb. 

Samas näeme, et linna muud sfäärid jäävad ilma toetuseta. Seega valimisliit ,,Maardu Hääl“ ei näe 

võimalust antud eelarvet toetada. 

 

Tiiu-Ann Kaldma ütles oma sõnavõtus, et kui me räägime personaalikulu tõustust seoses 

miinimumpalga tõusuga, siis kuupalga alammäär ei tõusnud 12,5 % nii nagu on märgitud Maardu 

linna eelarve projektis. Personalikulusid võiks vähendada ja selle arvelt toetada muid tegevusi. 

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

 

Nikolai Degtjarenko ja Tiiu-Ann Kaldma eelarve muudatusettepanek oli vähendada personalikulusid 

(kululiik 50) 300 000 euro võrra ja suurendada sama summa 300 000 euro ulatuses kululiiki 4 – 

eraldised tegevuskuludeks, mille alla kuuluvad ka füüsilistele isikutele makstavad toetused, nt 

energiakandjate hinnatõusu kompenseerimiseks.  

 

Ailar Lyra pani muudatusettepaneku hääletusele. 

OTSUSTATI (2 – poolt, 17 – vastu, 1 – erapooletu): jätta ettepanek vastu võtmata. 

 

Maardu Linnavalitsuse ettepanek oli suurendada võrreldes Maardu linna 2022. aasta eelarve I 

lugemisega Maardu linna 2022. a põhitegevuse tulusid summas 1 425 093 eurot, põhitegevuse kulusid 

summas 1 635 511 eurot ja  investeerimistegevust summas 3 230 507 eurot. 

 

Ailar Lyra pani muudatusettepaneku hääletusele. 

OTSUSTATI (17 poolt, 3 – erapooletut) ettepanek vastu võtta. 

 

Ailar Lyra pani hääletusele lõpetada Maardu linna 2022. aasta eelarve vastuvõtmine II lugemine ja 

suunata eelnõu III lugemisele. 

 

OTSUSTATI (17 - poolt, 2 - vastu, 1 - erapooletu): lõpetada Maardu linna 2022. aasta eelarve 

vastuvõtmine II lugemine ja suunata eelnõu III lugemisele 
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Päevakorrapunkt 2 

Maardu linna jäätmekava 2022-2027 

KUULATI: linna arengu- ja majandusosakonna keskkonna peaspetsialist Andres Põdra tegi 

jäätmekavas eelnõust ülevaate. 

 

Tiiu-Ann Kaldma küsis, kas pakendite avalike kogumiskonteinerite investeeringud on kajastatud 

finantsstrateegias. 

Andres Põdra vastas, et kogumiskonteinerite investeeringutega tegelevad pakendiorganisatsioonid 

TVO-d ja linn kavatseb nendega lepinguid uuendada.  

 

Eve Kislov sõnas, et Muugal ei ole pinkide juures prügikaste ja küsis kas planeeritakse prügikaste 

tuua kohtadesse, kus inimesed oma vaba aega veedavad. 

Andres Põdra vastas, et kõigepealt on vaja teha jäätmevaldajate register korda, kuna paljud inimesed 

ei ole liitunud korraldatud jäätmekorraldusega. Sellega muutub Muugal ka infrastruktuur paremaks. 

Kui hetkel panna pinkide juurde prügikastid, siis on oht, et neid ei kasutata sihtotstarbeliselt. 

 

Tiiu-Ann Kaldma küsis, kas Kallavere elupiirkonda ei ole eraldi jäätmejaama planeeritud. 

Andres Põdra vastas, et Kallavere piirkonnas on jäätmete kogumine natukene teistsugune, nt 

kogutakse Kallavere elupiirkonnas ka suurjäätmeid. Selleks, et jäätmejaama planeerida, on vaja leida 

sobiva koht. See on pikk protsess, nõudes rahastust ja lubade taotlemist.  

 

Nikolai Degtjarenko küsis, milliste andmete alusel jäätmekava koostati?  

Tõnu Tupits selgitas, et jäätmekava koostamise reeglid kehtestatakse Eesti Vabariigis 

jäätmeseadusega. Arvestati ka Euroopa Liidu jäätmetega seotud pakendidirektiiviga. 

Keskkonnaministeerium pole suutnud välja töötada uut jäätmekava, mis kirjeldab täna kehtivaid 

kohustusi ja nõudeid ning pikendas selle kehtivust 3 aasta võrra. Tavaliselt lähtutakse jäätmekava 

koostamisel eelkõige riigi jäätmekavast, aga praegusel juhul osutus see võimatuks, kuna see pole 

ajakohane. Seetõttu lähtuti jäätmekava koostamisel Euroopa Liidu direktiividest ja muudest 

uuringutest, mis Eesti riik on tellinud. Eesti jäätmete liigiti kogumise uuringust selgub, et 

segaolmejäätmete konteiner sisaldab 30% toidujäätmeid. Praegustest Eesti jäätmeseaduste reeglitest 

lähtudes ei tohi segaolmejäätmete konteineris olla üle 20% toidujäätmeid. See on ka põhjus, miks 

muutub kõigile Eesti inimestele toidujäätmete kogumine kohustuslikuks. Jäätmekava koostamisel 

tutvuti kahe ringmajanduse uuringuga. Siseriiklik uuring tuvastas, mis põhiprobleemid on kohalikul 

omavalitsusel ja kuidas nad peavad võtma täiendava vastutuse. Maardu linn peab aitama elanikkonda, 

et liigiti kogumine oleks arusaadavam. Ettevõtetele muutub see, et jäätmelubade väljastamisel 

kaasatakse kohalik omavalitsus. Varasemalt võttis Keskkonnaamet kohaliku omavalitsuse arvamuse 

teadmiseks, kuid võis jätta selle arvestamata. Jäätmeseaduses on oluline punkt, mis sätesta seda, et 

jäätmeloa andmisel Keskkonnaameti poolt peab arvestama jäätmekava tingimustega, mistõttu on 

jäätmekavasse kirjutatud iga jäätme kohta tingimused, millele lisaks veel üldised nõuded, mida tohib 

Maardu linnas teha ja mida mitte. Need ettevõtted, kes praegu Maardu linnas tegutsevad, peavad oma 

tegevuse vastavusse viima enne 2025. aastat.   

 

Nikolai Degtjarenko küsis, kas jäätmekava koostamisel arvestati ka Jõelähtme ja Tallinna 

jäätmekavadega. 

Tõnu Tupits vastas, et Eesti jäätmeseadus kehtib kõigile kohalikele omavalitsustele. Jõelähtme ja 

Tallinna jäätmekavade kehtivus on lõppenud või lõppemas. Mõlemad omavalitsused on koostamas 

uut jäätmekava. Maardu linna jäätmekava on mõlema kohaliku omavalitsusega kooskõlastatud 

Maardu linna jäätmekava avalikustamise käigus. Eeldatavasti ei näe ükski kohalik omavalitsus 

olukorra eskaleerimist selliselt, et jäätmeid tuuakse teise kohaliku omavalitsuse territooriumile. Kõige 

paremini aitab naabrivalve. Oluline on, et suurjäätmete äraandmine ei toimu ainult jäätmejaamas, 
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vaid ka kinnistupiiril ning siis ei teki inimestel motivatsiooni seda suurjäädet kinnistu piirist välja 

vedada ja ei teki vaidlust, kus kohast see jääde on pärit.   

 

Kaasettekandja, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla teatas, et komisjon toetab 

määrus Maardu linna jäätmekava 2022-2027 vastuvõtmist. 

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

 

Ailar Lyra pani hääletusele võtta vastu määrus Maardu linna jäätmekava 2022-2027 

 

OTSUSTATI (18 - poolt, 2 - erapooletut): võtta vastu määrus Maardu linna jäätmekava 2022-2027 

(määrus nr 4, 25.01.2022). 

 

 

Päevakorrapunkt 3 

Lasteaia Muuga Lasteaed arengukava kinnitamine 

 

KUULATI: haridusosakonna juhataja Vaido Niinesalu tegi arengukava eelnõust ülevaate. 

 

Eve Kislov küsis, millal ja kuidas arutati arengukava ka Muuga ja Järveäärse piirkonna komisjoniga, 

kuna Muuga lasteaed on seotud otseselt Muuga elupiirkonnaga. 

Ailar Lyra vastas, et arengukava saadeti seisukoha võtmiseks volikogu haridus- ja 

noorsookomisjonile. 

 

Nikolai Degtjarenko ütles, et kuna Muuga lasteaias käib erineva emakeelega lapsi, siis kuidas 

lahendatakse Muuga lasteaia arengukavas riigi keele õppe probleem. 

Vaido Niinesalu vastas, et tegemist on eestikeelse õppega lasteaiaga. Õpetajad ja tugipersonal on 

teadlik, et seal lasteaias käib palju mitte eesti emakeelega lapsi ja nende arengut toetatakse. 

Eestikeelset õpet toetavad eripedagoog (1 kord nädalas) ja logopeed (1.02.2022 alustab tööd väikse 

koormusega).  

 

Nikolai Degtjarenko küsis, kas lasteaias esineb praegu kollektiivis personali liikuvust? 

Vaido Niinesalu vastas, et Muuga lasteaed on töötanud üle 3 aasta. Lasteaia käivitamisel oli 

probleeme. Esimene lasteaia direktor oli tööl vaid pool aastat. Peale teda tuli direktoriks praegune 

Muuga Lasteaia direktor Stella Lusmägi. Võib öelda, et lasteaia käivitamisel oli nö kasvuraskused. 

Eelmise aasta detsembris toimus ümarlauad, kus kollektiivis olevad lahkarvamused leidsid lahenduse. 

Lasteaed töötab ühtses rütmis ühise eesmärgi nimel. Uuel lasteaia osal on personal peaaegu 

komplekteeritud. 

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

 

Kaasettekandja, haridus- ja noorsookomisjoni esimees Erika Tiganik teatas, et komisjon toetab 

määruse Lasteaia Muuga Lasteaed arengukava kinnitamine vastuvõtmist. 

 

Ailar Lyra pani hääletusele võtta vastu määrus Lasteaia Muuga Lasteaed arengukava kinnitamine. 

 

OTSUSTATI (19 - poolt, 1 - vastu): võtta vastu määrus Lasteaia Muuga Lasteaed arengukava 

kinnitamine (määrus nr 5, 25.01.2022). 
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Päevakorrapunkt 4 

Koolieelse lasteasutuse õpetaja ja tugispetsialisti töötasu alammäära kehtestamine 

 

KUULATI: haridusosakonna juhataja Vaido Niinesalu tegi ülevaate koolieelse lasteasutuse õpetaja 

ja tugispetsialisti töötasu alammäära kehtestamise määruse eelnõust. 

 

Tiiu-Ann Kaldma küsis, kui suure % võrra keskmiselt õpetajate ja muude spetsialistide palk tõuseb. 

Vaido Niinesalu vastas, et % suurust ta ei oska öelda. Palk tõuseb suurusjärgus 100 eurot.  

 

Nikolai Degtjarenko küsis, kui süstemaatiliselt tegeleb linnavalitsuse haridusosakond allasutuste 

personali leidmise ja toetamisega. 

Vaido Niinesalu vastas, et asutustega käib pidev dialoog, ollakse neile nõuga abiks. Niinesalu sõnul 

on tema teadmisel Maardu linnal kavas ehitada munitsipaalmaja linnale vajalikele töötajatele korterite 

andmiseks.  

 

Nikolai Degtjarenko ütles repliigi korras, et Maardu Linnavalitsus saaks selle probleemi lahendamisel 

kaasata ka Ailar Lyra, kui kogenenud spetsialisti. 

 

Tiiu-Ann Kaldma ütles oma sõnavõtus, et õpetajate palk tõuseb 100 euro võrra ehk umbes 7-8%. 

Samas on eelarves kajastatud personalikulude tõus 12,5%. Seepärast on 7-8% liiga väike tõus. 

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

 

Kaasettekandja, haridus- ja noorsookomisjoni esimees Erika Tiganik teatas, et komisjon toetab 

määruse Koolieelse lasteasutuse õpetaja ja tugispetsialisti töötasu alammäära kehtestamine 

vastuvõtmist. 

 

Ailar Lyra pani hääletusele võtta vastu määrus Koolieelse lasteasutuse õpetaja ja tugispetsialisti 

töötasu alammäära kehtestamine 

 

OTSUSTATI (20 - poolt): võtta vastu määrus Koolieelse lasteasutuse õpetaja ja tugispetsialisti 

töötasu alammäära kehtestamine (määrus nr 6, 25.01.2022). 

 

 

Päevakorrapunkt 5 

Maardu Linnavolikogu 24.05.2016 määruse nr 66 „Koolieelsete munitsipaalasutuste kulude 

vanemate poolt kaetava osa määr“  muutmine 

 

KUULATI: haridusosakonna juhataja Vaido Niinesalu tegi eelnõust ülevaate.  

 

Nikolai Degtjarenko viitas põhiseaduse § 37, mille kohaselt igaühel on kõigil õigus haridusele ning 

küsis, miks Maardu linnas tõstetakse lasteaia tasu, kui teised kohalikud omavalitsused selle kaotavad. 

Vaido Niinesalu vastas, et Jõelähtme vallas on tõesti võetud otsus, et teatud tingimustel on lasteaia 

kohatasu 0 eurot. Ülejäänud kohalikes omavalitsustes meie ümber on kohatasud endiselt olemas. Nt 

Kuusalus 36 eurot, Rae vallas 80 eurot. Näiteks ühes kohalikus omavalitsuses on teises vallas 

sissekirjutust omava lapse kohatasu 130,80 eurot. 

 

Nikolai Degtjarenko küsis, mis on rahaline võit, kui me tõstame kohatasu suurust 35-lt eurot 40-le 

eurole? 

Vaido Niinesalu vastas, et vanema vastutus natuke suureneb. See ei ole linnale suur rahaline võit. 

Maardu lasteaedades on 732 lasteaia last. Samas katab Maardu Linnavalitsuse sotsiaalosakond väga 
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palju kulusid, mis on seotud lasteaias toitlustamisega. Teistes omavalitsustes sissekirjutust omavate 

jaoks saaks kohatasu olema 100 eurot. Neid on Maardu linna lasteaedades alla 5%.  

 

Tiiu-Ann Kaldma soovis teada, kas ta saab õigesti aru, et selline eelnõud esitati selleks, et 43 800 

eurot juurde saada? 

Vaido Niinesalu vastas, et iga sissetulek on linnale oluline. 

 

Eve Kislov avaldas sõnavõtus nördimust, et sellisel raskel ajal tõstetakse lasteaia tasu. Ta saab aru 

sellest loogikast, et teiste kohalike omavalitsuste lastevanematelt võetakse suuremat tasu. Ühtlasi 

kutsus ta üles mitte toetama seda eelnõud.  

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

 

Kaasettekandja, haridus- ja noorsookomisjoni esimees Erika Tiganik teatas, et komisjon toetab 

määruse Maardu Linnavolikogu 24.05.2016 määruse nr 66 „Koolieelsete munitsipaallasteasutuste 

kulude vanemate poolt kaetava osa määr“ muutmine vastuvõtmist 

 

Nikolai Degtjarenko küsis Erika Tiganiku käest, kas lapsevanemaid informeeriti vastuvõetavast 

otsusest. 

Erika Tiganik vastas, et küsimust arutati ainult komisjonis. 

 

Nikolai Degtjarenko avaldas nördimust, et sellisel raskel ajal tõstetakse lasteaia kohatasu ja et 

lapsevanemaid sellest ei teavitatud. 

 

Tiiu-Ann Kaldma tegi ettepaneku muuta eelnõu § 1 p 1 ja sõnastada see järgnevalt: Osalustasu määr, 

kui lapse ja lapse seadusliku esindaja elukoht on Eesti Rahvastikuregistri andmetel on Maardu linn, 

0 eurot kuus. 

 

Ailar Lyra pani muudatusettepaneku hääletusele. 

OTSUSTATI (2 – poolt, 17 – vastu, 1 – erapooletu): jätta ettepanek vastu võtmata. 

 

Ailar Lyra pani hääletusele võtta vastu määrus Maardu Linnavolikogu 24.05.2016 määruse nr 66 

„Koolieelsete munitsipaallasteasutuste kulude vanemate poolt kaetava osa määr“ muutmine 

 

OTSUSTATI (16 - poolt, 3 – vastu, 1 – erapooletu): Võtta vastu määrus Maardu Linnavolikogu 

24.05.2016 määruse nr 66 „Koolieelsete munitsipaallasteasutuste kulude vanemate poolt kaetava osa 

määr“ muutmine (määrus nr 7, 25.01.2022). 

 

 

Päevakorrapunkt 6 

Tervishoiuteenuste osutamise toetamine  

 

Natalja Kurževa ja Liidia Bodnar taandasid end päevakorrapunkt 6 arutamisest ja selle üle 

otsustamisest. 

 

KUULATI: õigusnõunik Neeme Sild tegi eelnõust ülevaate 

 

Nikolai Degtjarenko ütles, et linnavalitsus oli 1,5 aastat tagasi seisukohal, et vastavalt tervishoiu 

korraldamise seaduse §-le 60 lg 6 teostab riiklikku järelevalvet tervishoiuteenust osutajatele kehtivate 

nõuete täitmise üle Terviseamet. Käesoleva eelnõu vastuvõtmisel toetataks meditsiinilisi teenuseid. 

Samas ei saa me eelnevast lähtudes kontrollida teenuse osutamise kvaliteeti. Arstid osutavad teenust 
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väga halva seisukorraga hoones. Kas on otstarbekas teha selliseid toetusi, mille teenuste osutamise 

kvaliteeti linn kontrollida ei saa? 

Neeme Sild vastas, et Medica Tervisekeskus tegeleb rendipindadel. Kui inimene või juriidiline isik 

on üüripinnal, siis üürniku heaolu peab tagama üürileandja ehk Kallavere Haigla AS. 

 

Tiiu-Ann Kaldma küsis, miks ei ole eelnõule lisatud lepinguprojekti, kuigi otsuses on viidatud 

lepingule. 

Neeme Sild vastas, et heakskiiduga antakse suunised lepingu sõlmimiseks, mis otsuses ette nähtud. 

 

Eve Kislov küsis, kas üürikulu on tervishoiuteenus 

Neeme Sild vastas, et see on muu tervishoiuga kaasnev kulu. 

 

Eve Kislov küsis, kas on arvestatud riigiabi selle konkreetse osaühingu toetamisel. 

Neeme Sild vastas, et antud juhul riigi vähese tähtsusega abi kaalumisele ei tule, sest see firma ei 

kvalifitseeru nendele tingimustele/ seadus ei näe ette. 

 

Nikolai Degtjarenko ütles, et kohaliku omavalitsuse korralduse seaduses ei ole kohaliku 

omavalitsusel kohustust toetada meditsiini teenuseid oma haldusterritooriumil ja küsis, miks me 

arutame seda eelnõud volikogu istungil? 

Neeme Sild: Kohaliku omavalitsuse tegevusi tuleb vaadelda laiemalt, kui ainuüksi kohaliku 

omavalitsuse korralduse seadus ette näeb. Teisest küljest tavapraktikaks on saanud, et igasugused 

institutsioonid loodavad kohalik omavalitsuse abile. 

 

Eve Kislov ütles repliigi korras, et tema arvates on tegemist vähese tähtsusega riigi abi andmisega. 

Kohaliku omavalitsuse poolt abi andmine ei ole keelatud, aga see peab olema vastavalt reguleeritud 

ning hetkel see abi andmine ei ole reguleeritud. 

 

Nikolai Degtjarenko ütles sõnavõtus, et Valimisliit ,,Maardu Hääl“ ei toeta eelnõud. 

Tervishoiuteenuse osutajatele on toetuse andmine võimalik, kuid Maardu Linnavolikogu ega Maardu 

Linnavalitsus ei saa kontrollida, milleks OÜ Medica Tervisekeskus seda toetust kasutab. Ka 

varasemalt on Maardu Linnavolikogu arutanud vajalike lepingute sõlmimist ning hiljem kutsuti 

endine volikogu liige B. Slepikovski politseisse selgitusi andma seoses võimaliku huvide konfliktiga.  

 

Tiiu-Ann Kaldma ütles oma sõnavõtus, et  tegemist on vähese tähtsuse riigiabi andmisega. Ta palus 

arvestada, et selleks tuleb teha vastavad teatised.  

 

Kaasettekandja Riina Läll teatas, et sotsiaal- ja tervishoiukomisjon toetab otsuse Tervishoiuteenuste 

osutamise toetamine vastuvõtmist. 

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

Ailar Lyra pani hääletusele kiita heaks  otsus Tervishoiuteenuste osutamise toetamine. 

 

OTSUSTATI (15 - poolt, 1 – vastu, 2 – erapooletut, Bodnar ja Kurževa ei hääletanud): Kiita heaks  

otsus Tervishoiuteenuste osutamise toetamine (otsus nr 20, 25.01.2022). 

 

 

Vastavalt Maardu Linnavolikogu töökorra § 10 lg 5  

VAHEAEG 15 minutit 
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Päevakorrapunkt 7 

Maardu Linnavolikogu liikmete ja linnapea tasu ja hüvituse maksmise ning puhkuse 

vormistamise kord 

 

Ailar Lyra taandas ennast päevakorrapunkt 7 arutamisest ja selle üle otsustamisest. 

 

KUULATI: õigusnõunik Neeme Sild tutvustas eelnõud. 

 

Tiiu-Ann Kaldma küsis, mida ütleb normitehnika eeskiri määrusega otsuste kehtetuks tunnistamise 

kohta. 

Neeme Sild vastas, et määrusega võib ka otsuseid kehtetuks tunnistada. 

 

Nikolai Degtjarenko küsis, kas määruse eelnõu ettevalmistamise käigus ollakse tutvunud teiste 

linnade linnapeade palkade suurustega ja kui otstarbekas on linnapea palga tõstmise ¼ võrra. 

Neeme Sild vastas, et tegemist ei ole linnavalitsuse eelnõuga. Linnapea töötasu planeeritav suurus, 

ei ole kindlasti Eesti kõrgeim. On veel palju teiste linnade linnapeasid, kes saavad rohkem kui 3900 

eurot palka. 

 

Eve Kislov küsis, mida sisaldab lisatasu 20% töötasust. 

Neeme Sild vastas, et lisatasu sisaldab isiku head tööd ja tulemuslikkust. 

 

Tiiu-Ann Kaldma ütles repliigi korras, et eelmisel volikogu istungil öeldi, et lisatasu on lisatasu.  

 

Tiiu-Ann Kaldma küsis, millised mõõdiku järgi mõõdetakse tulemuslikkust. 

Neeme Sild vastas, et tulemuslikust hinnatakse selle järgi, kas linn toimib ja elanikud on rahul,  

vähemalt suurem osa elanikkonnast. 

 

Nikolai Degtjarenko küsis, kuidas hinnatakse linna elanike rahulolu. 

Neeme Sild vastas, et linna elanikud avaldavad rahulolu iga 4 aasta tagant valimistel. Valimised on 

rahulolu hindamise indikaatoriks.  

 

Kaasettekandja, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla teatas, et komisjon toetab 

määruse Maardu Linnavolikogu liikmete ja linnapea tasu ja hüvituse maksmise ning puhkuse 

vormistamise kord vastuvõtmist 

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

 

Tiiu-Ann Kaldma ütles, et kuna traditsiooniliselt on linnapea ning volikogu esimehe töötasud olnud 

võrdsed, siis tegi ta ettepaneku muuta eelnõu § 5 lg 1 ja sõnastada see järgnevalt: linnapea töötasu on 

3100 eurot kuus. 

 

Ailar Lyra pani muudatusettepaneku hääletusele. 

OTSUSTATI (3 – poolt, 16 – vastu, Lyra ei hääletanud): jätta ettepanek vastu võtmata. 

 

Nikolai Degtjarenko küsis protseduurilise küsimuse: Mitu inimest oli ettepaneku vastu? 

Ailar Lyra: 16 volikogu liiget olid ettepaneku vastu. 

 

Tiiu-Ann Kaldma tegi ettepaneku muuta rakendussätteid, otsused tuleks kehtetuks tunnistada 

otsustega ja kuna sellist otsuse eelnõud ei ole esitatud, siis tegi ta ettepaneku lükata selle eelnõu 

arutelu järgmisele istungile. 
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Ailar Lyra pani muudatusettepaneku hääletusele. 

OTSUSTATI (3 – poolt, 16 – vastu, Lyra ei hääletanud): jätta ettepanek vastu võtmata. 

 

Nikolai Degtjarenko kutsus oma sõnavõtus rahvasaadikuid mitte toetama eelnõud. Õpetajate ja 

lasteaia tugispetsialistide palka tõstetakse ainult 7% piires. Samal ajal personalikulud kasvavad 12% 

ja linnapea palk on ¼ võrra suurem. 

 

Tiiu-Ann Kaldma ütles oma sõnavõtus, et  ühest küljest tõstetakse vanematele lasteaia omaosalustasu 

ja teisest küljest tõstetakse linnapea palka sellises mahus, et sellest palgatõustust saaks kolmandik 

lapsi käia lasteaias sama osalustasuga, mis siiamaani kehtis. Küsimuse hind on 15 321 eurot. Lasteaia 

omaosalustasu tõus on lubamatu. 

 

Vladimir Arhipov tõi sõnavõtus välja, et palk 3900 eurot koos lisatasuga 20% kokku ei too võrreldes 

praeguse palgaga kaasa 25% palgatõusu, vaid umbes 15%. 

 

Vassili Muhhin selgitas sõnavõtuga, et õpetajate palk koos kavandatava palgatõusuga on üsna 

arvestatav. Linnapea töö ei ole kella 8st 17ni, vaid kogu aeg, sh nädalavahetusel.  

 

Ailar Lyra pani hääletusele võtta vastu määrus Maardu Linnavolikogu liikmete ja linnapea tasu ja 

hüvituse maksmise ning puhkuse vormistamise kord 

 

OTSUSTATI (16 - poolt, 3 – vastu, Lyra ei hääletanud): Võtta vastu määrus Maardu Linnavolikogu 

liikmete ja linnapea tasu ja hüvituse maksmise ning puhkuse vormistamise kord (määrus nr 8, 

25.01.2022). 

 

 

Päevakorrapunkt 8 

Maardu Linnavolikogu revisjonikomisjoni tööplaani kinnitamine 

 

KUULATI: revisjonikomisjoni esimees Larissa Voitko tegi ülevaate eelnõust Maardu 

Linnavolikogu revisjonikomisjoni tööplaani kinnitamine. 

Eve Kislov küsis, miks tutvutakse tööplaanist lähtudes seotud osapoolte deklaratsiooni vormiga 2 

kuud. 

Ailar Lyra vastas, et volikogu liikmed peavad esitama kaks deklaratsiooni. Huvide deklaratsiooni 

Maksu- ja Tolliametile ning  seotud osapoolte deklaratsiooni. Selle vormi kehtestab volikogu esimees 

oma käskkirjaga. Esimees tutvustas seda vormi revisjonikomisjoni koosolekul. See sai komisjonilt 

heakskiidu. Edasine töö jätkub revisjonikomisjonil juba esitatud andmetega. 

 

Nikolai Degtjarenko ütles, et linna elanikud soovivad kohtuda linna revisjonikomisjoniga ning küsis, 

kas komisjonil on plaanis selline kohtumine läbi viia. 

Larissa Voitko vastas, et komisjon töötab vastavalt tööplaanile. Kui auditi käigus tekib küsimusi, siis 

revisjonikomisjon kontrollib täiendavalt linnavalitsust.  

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

 

Ailar Lyra pani hääletusele kiita heaks otsus Maardu Linnavolikogu revisjonikomisjoni tööplaani 

kinnitamine. 

 

OTSUSTATI (18 - poolt, 2 - erapooletut): Kiita heaks  otsus Maardu Linnavolikogu 

revisjonikomisjoni tööplaani kinnitamine (otsus nr 21, 25.01.2022). 
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Päevakorrapunkt 9 

Maardu linna 2022. aasta eelarve vastuvõtmine III lugemine 

 

KUULATI: rahandusosakonna juhataja Jelena Visbek tegi lühiülevaate Maardu linna 2022.a. 

eelarvest ja vastas Tiiu- Ann Kaldma küsimusele seoses õpetajate täpse miinimumpalga suurusega. 

 

Tiiu-Ann Kaldma tõi oma sõnavõtus välja, et Valimisliit ,,Maardu Hääl“ ei toeta eelarve vastuvõtmist, 

kuna eelarve menetlemine pole olnud korrektne ja esialgselt esitatud eelnõu ei olnud piisavalt 

detailne. Kuna muudatusettepanekuid saab teha ainult esimese ja teiste lugemise vahepeal, siis 

valimisliidul ei olnud võimalik teha sisulisi muudatusettepanekuid.  

 

Kaasettekandja eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla teatas, et komisjon toetab 

Maardu linna 2022. aasta eelarve vastuvõtmist 

 

Kaasettekandja revisjonikomisjoni esimees Larissa Voitko teatas, et komisjon toetab Maardu linna 

2022. aasta eelarve vastuvõtmist 

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

 

Ailar Lyra pani hääletusele võtta vastu määrus Maardu linna 2022. aasta eelarve vastuvõtmine 

 

OTSUSTATI (17 - poolt, 3 - vastu): Võtta vastu määrus Maardu linna 2022. aasta eelarve 

vastuvõtmine (määrus nr 9, 25.01.2022). 

 

Ailar Lyra tänas linnavolikogu liikmeid osavõtu eest ja kuulutas istungi lõppenuks. Järgmine 

istung toimub 22.02.2022, kell 12:00. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ailar Lyra 

Esimees                                                                                             Kadi Orm 

         Protokollija 


